
Albanija: Konfindustria je protiv izgradnje hidroelektrana na reci
Vjose

Konfindustria (Konfederacija albanskih industrija, čiji članovi su najvažniji predstavnici
albanske industrije) zvanično je zatražila od premijera Albanije i donosilaca političkih odluka
da ukinu zakonske procedure za tekuću izgradnju hidroelektrana u toku reke Vjose,
uključujući HE Kalivaci. Moratorijum je neophodan radi sprovođenja novih sveobuhvatnih
studija o ekološkom i ekonomskom uticaju u dugoročnom javnom interesu, koje trenutno
nedostaju.
Konfindustria procenjuje da je neprihvatiljivo da se radovi na reci Vjose sprovode na osnovu
ekonomskih studija starih 10 do 20 godina, kada su se, usled globalne krize i unapređenja
razvoja energetske mreže u zemlji, mogućnosti novih modela održivog ekonomskog razvoja
radiklano promenile. Neophodno je sprovesti potpune studije o troškovima i efektima u
skladu sa standardima EU, koji danas u potpunosti nedostaju u albanskom zakonu o dodeli
koncesija. Na primer, eksperti međunarodne turističke industrije ocenili su da reka Vjose,
čiji je slogan „Jedina divlja reka u Evropi“, ima veliki potencijal za ostvarivanje prihoda za
lokalnu i nacionalnu ekonomiju.
U slučaju HE Kalivaci neophodan je moratorijum zbog aktuelnog procesa koji se vodi protiv
Albanije pred međunarodnom arbitražom i moguće kazne od nekoliko stotina milona evra.
Konfindustria je uzela u obzir poslovne procene, stavove predstavnike lokalnih samouprava,
civilnog društva i univerziteta. U oktobru 2017. Konfindustria je organizovala prvi
Međunarodni forum o održivom razvoju regiona reke Vjose, na kome su, između ostalih, bili
prisutni predstavnici devet opština u slivu Vjose iz Albanije i Grčke.


